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INFORMATIEVE RAAD 29 JUNI 2017  
Notulen van de vergadering 

 

Voorzitter: de heer K. de Haan 

Griffier: de heer H. Nubé 

 

Tevens aanwezig: de heer J. van Loenen (PvdA), de heer C. Ouwendijk (PvdA), de heer 

N.C. Portegijs (PvdA), de heer R. Verheuvel (PvdA), de heer J.A. Jägers (VVD), de heer F.J. 

Mulder (VVD), mevrouw B.H.M. Wielage (VVD), mevrouw R. Herder (Leefbaar Diemen),  de 

heer J.G.M. Sikking (Leefbaar Diemen), de heer M. van Troost (Leefbaar Diemen), de heer 

H. Berkhout (D66), mevrouw J.A. Pietersen (D66), de heer F. Simonetti (D66), de heer L.R. 

Smits (Diemen Linksaf), mevrouw A.M. Wijnbergen-Liezen (Diemen Linksaf), mevrouw N. 

van Engelen (GL), mevrouw H. van ‘t Riet (GL),  mevrouw Y. Yildiz (GL), de heer P.A. Prins 

(PvdO), mevrouw S. Raveling (PvdO) en de heer W.H. van Vugt (SP)    

Vanuit college aanwezig: wethouder R.P. Grondel en wethouder A.J.M. Scholten 

Ambtelijke ondersteuning: de heer K. Troost, mevrouw S. Folkerts 

 

 

 

1. Opening en mededelingen door de voorzitter, vaststellen agenda 

 

De voorzitter heet iedereen van harte welkom. 

Met de agenda wordt ingestemd. 

 

2. Mededelingen portefeuillehouder 

 

Er zijn geen mededelingen. 

 

3. Vaststellen bestemmingsplan spooronderdoorgang 

 

VVD vraagt in hoeverre er al een besluit is genomen over de eventuele blauwe zone aan de 

noordkant van het spoor, onder andere Buitenlust. Wie zitten er in de Verkeerscommissie en 

is die al lang actief? 
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Leefbaar Diemen vraagt of er al enig zicht is op de meerkosten die met het project gemoeid 

zijn. Door de economische ontwikkelingen zullen de bouwprijzen hoger zijn. Wat is hiervan 

het risico voor de gemeente? 

 

GroenLinks vraagt of de raad het plan van aanpak dat door ProRail wordt gemaakt alleen ter 

informatie krijgt of dat er nog de mogelijkheid is om daar input op te geven. Verder viel het op 

dat er maar door één inwoner een zienswijze is ingediend. Is er veel draagvlak voor de 

spoorwegonderdoorgang en weinig angst voor de overlast die de werkzaamheden met zich 

mee gaat brengen? 

 

D66 begrijpt dat er overleg is tussen de bewoners en Rochdale over de sloop. Zijn er 

inmiddels al handtekeningen gezet et cetera? Hoe wordt straks gemeten dat de 

geluidsbelasting van het spoor binnen de normen blijft? Er is wat verontreinigde grond met 

PAK aangetroffen. Hoe is die verontreiniging daar gekomen en wordt daar geen toezicht op 

gehouden? 

 

PvdO zegt dat de fractie zal instemmen met het voorstel maar er zijn opmerkingen gemaakt 

in de memo van Arcade over de verkeersveiligheid in de tijdelijke situatie met de omleiding 

en de aparte overweg. Neemt het college alle aanbevelingen over en kan ook worden 

gegarandeerd dat de aannemers et cetera zich daaraan houden? Kan de wethouder een 

toelichting geven op de vertraging? Wat is het meest waarschijnlijke jaar van de start van de 

werkzaamheden? 

 

Diemen Linksaf geeft aan dat de fractie zal instemmen met het voorstel. 

 

Wethouder Scholten merkt op dat de blauwe zone op Buitenlust en Spoorzicht voorlopig niet 

wordt ingesteld maar als de werkzaamheden beginnen moet de gemeente daar wat omdat 

de hoeveelheid parkeerplekken afneemt. 

De Verkeerscommissie bestaat al jaren. Daar zitten in de nood- en hulpdiensten, de politie 

en de eigen verkeersmedewerkers. Deze commissie adviseert het college over alle 

verkeersmaatregelen. 

Wat betreft de prijsrisico’s is er nog geen aanleiding om een ander verhaal te houden dan 

een tijd terug. Het geheel wordt nu voorbereid en wellicht kan hier te zijner tijd iets van 

gezegd worden. Er is in ieder geval in de lange termijnbegroting voldoende geld opgenomen 

om een stevig prijsrisico op te vangen. 

Er komen nog allerlei uitwerkingsplannen van ProRail. De raad kan daar vragen over stellen 

maar er niet over beslissen. Niet onderzocht is waarom er maar één bezwaarschrift is 

ontvangen van een bewoner. De bewoners zijn uitgebreid op de hoogte gesteld. Er zijn her 

en der wel wat opmerkingen gemaakt over de uitvoering en de last die dat geeft. Bij de 

uitwerking wordt geprobeerd om dat zo goed mogelijk te voorkomen. 

Met Rochdale is overeenstemming over de aankoop van de panden, ongeveer de 

prijsbepaling en de sloop. Van de vier bewoners zijn er inmiddels drie verhuisd en die 

woningen zijn nu tijdelijk verhuurd. Het wordt nog een keer uitgewerkt met Rochdale op het 

moment dat dit echt moet. 

Geluidsoverlast wordt altijd berekend. Op basis daarvan worden de maatregelen genomen 

maar over het algemeen zijn de modellen een redelijke beschrijving van de werkelijkheid en 
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ze geven vaak zelfs iets meer kabaal aan dan er in werkelijkheid is. Niet bekend is hoe de 

grondvervuiling is ontstaan. Dat kan al heel oud zijn maar er gaat iets mee gedaan worden. 

De aanbevelingen van Arcade worden heel serieus genomen. Nog niet bekend is welke 

ervan worden overgenomen maar het is van belang om de (tijdelijke) oversteek goed in te 

richten om het bouwverkeer goed te scheiden. Geprobeerd wordt om zoveel mogelijk 

werkruimte te creëren voor het bouwverkeer en de bouwplaats. Het is overigens heel 

gebruikelijk om instructies te geven aan het bouwverkeer over welke routes ze moet nemen 

en op welke tijdstippen dit mag. Afhankelijk van het werk wordt een parkeerplaats een eind 

verderop gesitueerd zodat ze pas naar het werk gaan op het moment dat ze werkelijk 

verwacht worden. ProRail heeft het project iets uitgebreid voor de afwikkeling op het gebied 

van beveiliging en seinsignalering, voor een deel richting rangeerplaats. Dit heeft op zich 

geen gevolgen voor de kosten van het project.  

Verwacht wordt dat aan het eind van het jaar technisch gezien de aanbesteding gereed is. 

Vervolgens moeten nog wat afspraken worden gemaakt over hoe de aanbesteding gaat 

lopen. Derhalve wordt niet verwacht dat voor het eind van volgend jaar daadwerkelijk wordt 

begonnen. De aanleg van de tijdelijke overgang et cetera begint wat eerder. Dat zal 

betekenen dat het spoor een weekend moet worden afgesloten en dat moet landelijk worden 

geregeld. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat. 

 

4. Verklaring van geen bedenkingen blok 22, blok 23, toren 22 en toren 23 Holland 

Park 

 

D66 constateert dat een tweede toren wordt gebouwd die bijna 22 m hoger is met flink wat 

appartementen. Geeft dit de gemeente geen mooie onderhandelingspositie om woningen te 

creëren met huren van 700-€ 900 of de kans om daar wat sociale woningbouw neer te 

zetten? 

 

SP valt over het tekort aan parkeerruimte op de openbare weg van 11 plaatsen. De norm 

voor het parkeren voor bezoekers is 0,25 en dat betekent dat er 44 woningen te veel zijn. De 

twee torens van 14 woonlagen zijn derhalve te hoog gegrepen. Het past niet in het plan. 

 

GroenLinks vraagt waarom er twee torens moeten komen als er eentje is toegestaan. 

 

Leefbaar Diemen neemt het voorstel voor kennisgeving aan. 

 

VVD valt de extra toren op van 22 m hoog en het parkeren voor de bezoekers. Er wordt van 

uitgegaan dat de tweede toren te maken heeft met een betere stedenbouwkundige kwaliteit 

maar waarom is dit niet eerder voorzien? Wat betekent de tweede toren voor het uitzicht van 

de bewoners en de toekomstige bewoners van Holland Park? Hoe worden de toekomstige 

bewoners geattendeerd op het wijzigen van de plannen zodat zij eventueel een zienswijze 

kunnen indienen bij de vergunningverlening? 

Er komen 11 parkeerplaatsen minder voor bezoekers maar de VVD heeft al signalen 

ontvangen van bewoners en toekomstige bewoners die zich zorgen maken over de beperkte 

parkeergelegenheid voor met name bezoekers. Zal er straks geen sprake zijn van uitgebreid 
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parkeren in het toch al drukke Diemen Zuid aan de andere kant van het spoor? Hoe is het 

college tot de conclusie gekomen dat het tekort van 11 parkeerplaatsen acceptabel is? Is 

met de 540 parkeerplaatsen voor bezoekers in Holland Park rekening gehouden met de 

nieuwe parkeergarage aan de Wisselwerking? 

Voor bezoekers wordt een blauwe zone voorzien. Is er gedacht aan voorzieningen voor 

bezoekers om tegen betaling langer dan een uur te parkeren? Ook de VVD ziet graag dat in 

Holland Park goed betaalbare huurwoningen worden gerealiseerd in deze of in een latere 

fase. 

 

Wethouder Scholten memoreert dat de raad de opdracht heeft gegeven aan het college om 

dit project met tenminste nul onder de streep te eindigen en dat betekent dat de raad 

daarmee heeft besloten om er geen geld bij te doen. Onderhandelingen om de hoogbouw in 

te zetten voor goedkopere huurwoningen zijn redelijk hopeloos. Er moet bijvoorbeeld nog 

een benzinestation worden uitgekocht. Dat wordt wat duurder en die rekening wordt voor een 

groot deel ook bij andere partijen neergelegd. Er is sprake van een overschrijding in de 

infrastructuur met een bedrag van minstens zeven cijfers voor de komma en ook die 

rekening wordt bij een andere partij neergelegd. 

Voor de tweede toren zijn er inderdaad stedenbouwkundige overwegingen. Dat heeft te 

maken met de zichtlijn vanaf station Diemen Zuid en met het evenwicht op het park. In het 

kwaliteitsteam zijn ook de eigen stedenbouwkundige en welstand vertegenwoordigd. Er is 

daarom geen aanleiding om te zeggen dat dit anders moet. Eerdere voorstellen zijn wel 

afgewezen want toen ging het om torens van 80 m. 

 

D66 vraagt of het in de hele wijk moeilijk zal worden om daar ook goedkopere woningen neer 

te zetten. 

 

Wethouder Scholten herhaalt dat hier een wijk wordt gebouwd met de opdracht dat er geen 

cent bij komt van de gemeente. Het wordt een kwalitatief hoogwaardige wijk maar er komen 

ook nog enkele honderden huurwoningen in met een prijs rond de € 900. Die gaan naar 

lange termijn beleggers maar de grondprijzen zijn ook erg hoog. 

Er is een voorkeursrecht gemeenten gevestigd op een aantal panden. Daar wordt een 

bestemmingsplan voor gemaakt en dan wordt in het exploitatieplan sociale huur 

voorgeschreven en wellicht ook middeldure huur maar daar zal in de volgende raadsperiode 

over gesproken worden. 

Als de tekening wordt bezien vanaf station Diemen Zuid of vanaf de Bergwijkdreef of vanuit 

het park is het een evenwichtig geheel. Als mensen wonen op een hoogte die even hoog is 

als de omringende bebouwing heeft men ook geen uitzicht. Dat is dus geen punt ter nadere 

afweging. 

Het worden twee torens, een gebouw en een plein in het midden. Op het plein is detailhandel 

geprogrammeerd en dan kan bijvoorbeeld worden gedacht aan een bakker of een slager. In 

de modellen zijn hiervoor een voorgeschreven aantal parkeerplaatsen en die moeten in de 

buurt worden gerealiseerd. Het zijn winkeltjes die echt op de buurt zijn gericht en de meeste 

mensen zullen sneller lopend bij de winkel zijn dan met de auto. In de directe omgeving zijn 

er 237 plekken voor bezoekers parkeren en voor de hele wijk wordt verwacht dat 540 

parkeerplaatsen exclusief de nog te bouwen parkeergarage voldoende is. Vanuit die 

afweging is een tekort van 11 parkeerplaatsen aanvaardbaar. De parkeerplaatsen zouden er 

wel bij kunnen worden gemaakt maar dan moet er een randje van het park worden 
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afgehaald. De bewoners moeten verplicht in de parkeergarage parkeren en daar is wel 

voldoende ruimte. 

 

SP herhaalt dat het ontwerp niet voldoet aan de ontwerpeisen die vooraf zijn gesteld. Er kan 

niet worden voldaan aan de parkeernorm van 0,25 voor bezoekers. 

 

Wethouder Scholten wijst erop dat bijna heel Holland Park niet voldoet aan de ontwerpeisen 

die vier geleden zijn gesteld en daar heeft de raad per geval steeds over besloten. Het 

college heeft hier de vraag gesteld of het ernstig is dat hier niet aan de parkeernorm wordt 

voldaan. Er resteren nog 237 plekken in de buurt voor bezoekers. Dat betekent dat wanneer 

er 60 woningen in de straat zijn er 15 zijn voor bezoekers en de vraag is wel of die altijd 

allemaal zijn gevuld. Derhalve is er sprake van een ruime benadering en dan mag er enige 

marge in zitten. 

 

SP constateert dat de wethouder zegt dat de norm van 0,25 best naar beneden kan worden 

geschroefd. 

 

Wethouder Scholten vindt dat er in principe naar moet worden gestreefd om die norm te 

halen en als die niet wordt gehaald dient er vervolgens een afweging te worden gemaakt, 

namelijk of het op dit punt ernstig is of dat er redenen zijn om aan te nemen dat een kleine 

afwijking hier kan worden geaccepteerd. De extra plekken daar komen voort uit de 

detailhandel die op de buurt is gericht. 

 

VVD vraagt of goed wordt begrepen dat er vanwege de detailhandel feitelijk extra plekken bij 

zijn gekomen waardoor er 11 parkeerplaatsen tekort wordt gekomen. 

 

Wethouder Scholten geeft aan dat met de raad is afgesproken dat de norm voor bezoekers 

parkeren 0,25 is. Vervolgens worden er parkeerplekken toegevoegd afhankelijk van wat er 

is. Bij detailhandel is sprake van een hogere parkeernorm. Er komen hiervoor vijf of zes 

parkeerplaatsen bij. Die worden in de parkeerbalans meegenomen en dan blijkt dat de 

parkeernorm van 0,25 niet wordt gehaald. Dan komt de afweging. 

Er is heel lang gediscussieerd over de torens, hoe het ondergronds parkeren dient te worden 

opgelost, hoe de oriëntatie van de gebouwen is en de inrichting van het park. Als dat gereed 

is komt de discussie in de raad en niet eerder en daarom is er ook niet eerder met de raad 

over gecommuniceerd. 

 

VVD merkt op dat bewoners of toekomstige bewoners wellicht een zienswijze willen indienen 

in het kader van de vergunningverlening voor de torens. Hoe worden zij benaderd zodat zij 

op de hoogte zijn van de plannen? 

 

Wethouder Scholten geeft aan dat op de normale wijze wordt gepubliceerd zoals altijd bij 

ruimtelijke plannen. 

 

VVD zegt dat het hier gaat om mensen die meestal van buiten Diemen komen. Is er niet een 

mogelijkheid om ook de toekomstige bewoners op de hoogte te brengen van de gewijzigde 

plannen zodat zij kunnen reageren op de nieuwe planvorming? 
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Wethouder Scholten stelt dat hij de kopers niet kent en ze daarom ook niet kan benaderen. 

De gemeente is hier ook geen contractpartij. De gewone publicatie volstaat. Anders is dat er 

nu twee hoge torens komen en in het vorige plan was er één geprojecteerd maar het was 

nog flexibel waar die precies kwam. Er is derhalve geen aanleiding om de toekomstige 

bewoners te benaderen. 

 

VVD vraagt de wethouder om creatief te zijn en de toekomstige bewoners op een andere 

manier te benaderen om hen in kennis te stellen van de extra hoogbouw. Wellicht kan dit via 

de projectontwikkelaar plaatsvinden. 

 

GroenLinks vraagt of wanneer de raad de verklaring van geen bedenkingen afgeeft voor de 

twee torens die binnen de maximale 1200 m² moeten blijven. Anders krijgen de 

projectontwikkelaars nog veel meer vrijheid om af te wijken. 

 

SP herhaalt dat een tekort van 11 parkeerplaatsen voor bezoekers parkeren betekent dat er 

44 woningen te veel worden gebouwd. 

 

Wethouder Scholten legt uit dat de verklaring van geen bedenkingen heel precies is in wat er 

wordt aangevraagd. Dat betekent dat er in het vervolg niet iets significant kan veranderen. Er 

ligt een redelijk onuitvoerbaar bestemmingsplan en dat houdt in dat bijna elk gebouw in de 

raad terugkomt. De ontwikkelaar kan alleen maar een beroep doen op de 

wijzigingsbevoegdheid van het college als hij heel precies aangeeft wat hij wil bouwen. Als er 

iets anders gaat gebeuren gaat het hele proces opnieuw in gang. 

Het sommetje dat de SP maakt klopt maar dat betekent niet dat er dan maar 44 woningen of 

drie winkels minder moeten worden gedaan. Er wordt met verstand gekeken naar de 

normeringen en soms wordt ervan afgeweken. Voor de deur van het gemeentehuis is dat 

ook gebeurd want bij een 30 kilometerzone hoort geen fietspad en daar is ook van 

afgeweken omdat dit beter was. 

Als bewoners was voorgespiegeld dat daar een grasveld zou komen had de gemeente veel 

moeite moeten doen maar er is voorgespiegeld dat er dit soort bebouwing kon komen met 

een hoogte-accent van 56 m. Nu komen er twee hoogte-accenten maar die liggen zover uit 

elkaar dat niemand last kan hebben van twee hoogte-accenten wat schaduwwerking of 

uitzicht betreft. Daarnaast was het onzeker waar die hoogte-accenten zouden komen en 

daarom is het geen geweldig ingrijpende wijziging die het moreel noodzakelijk maakt om 

iedereen daarvan op de hoogte te stellen maar er zal aan de ontwikkelaar worden gevraagd 

om de kopers hiervan op de hoogte te stellen. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als bespreekstuk naar de raad gaat. 

 

5. Jaarrekening 2016 SRA en Begroting 2018 Vervoerregio 

 

De voorzitter constateert dat de burgemeester niet aanwezig is en vraagt of wethouder 

Scholten ook de heer Boog vertegenwoordigt in deze. 

 

Wethouder Scholten zegt dat wanneer hij hier zit hij het college vertegenwoordigt. 
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Leefbaar Diemen vindt de omzetting van de stadsregio naar vervoerregio een goed plan. 

 

VVD heeft geen bezwaar tegen de wijziging van de gemeenschappelijke regeling en stemt in 

met de begroting. Waarom krijgt de raad de jaarrekening 2016 al ter beoordeling als er nog 

geen oordeel van de accountant beschikbaar is? 

 

Diemen Linksaf merkt op dat de bezwaren tegen het omleggen van lijn 9 kenbaar zijn 

gemaakt. In de toekomst zal meer worden overgestapt als gevolg van de Noord-Zuidlijn. Het 

inkorten van lijn 53 naar CS waardoor reizigers weer een overstap moeten maken is 

onacceptabel. Een rechtstreekse verbinding met CS is voor Diemenaren noodzakelijk, zeker 

omdat de metro de laatste tijd nogal kwetsbaar is. 

 

PvdO heeft geen bezwaar tegen de jaarstukken maar er wordt nog aan de raad gevraagd 

om een uitspraak te doen over de grootte van het toekomstige bestuur, 50 of 35 leden. De 

fractie heeft geen voorkeur. Het zal er voor de gemeente Diemen op neerkomen dat die één 

vertegenwoordiger krijgt. 

 

D66 kan ook mee gaan met het voorstel maar is vooral benieuwd naar de nieuwe metrolijn 8. 

Wellicht is die wel heel comfortabel voor Diemenaren. 

 

GroenLinks stemt ook in met het voorstel maar wat betreft de bestuursorganen is de fractie 

van mening dat wanneer het kleiner kan met een kleinere taak dit in principe wel de voorkeur 

heeft voor zowel de regioraad als het dagelijks bestuur. Is voor de heer De Haan en voor 

wethouder Scholten de kleinste optie voor respectievelijk de regioraad en het dagelijks 

bestuur ook de juiste keuze? 

 

De voorzitter geeft aan dat er vanuit de commissie Algemene zaken en werkwijze in de 

regioraad en bij hemzelf de wens is om tot verkleining over te gaan, om in ieder geval niet 

aan optie 0 vast te houden maar wel echt gaan naar verkleining. In de regioraad zelf is er 

nog geen sterke voorkeur voor een bepaalde optie. Vandaar dat mede op zijn initiatief het 

verzoek naar de gemeenten is gestuurd om te kijken of er bij de gemeenteraden wel een 

sterke voorkeur is en dan zal met die inbreng na de zomer een definitieve keuze worden 

gemaakt over de omvang. 

Het klopt niet helemaal dat het voor Diemen niet veel uitmaakt want in variant 1 blijven er 49 

regioraadleden en twee vertegenwoordigers vanuit Diemen en in variant 2 blijft er één 

vertegenwoordiger vanuit Diemen in de regioraad en de mogelijkheid om een soort duo 

raadslid aan te wijzen die de ene persoon kan vervangen bij afwezigheid. 

 

GroenLinks vindt dat als je wilt verkleinen de kleinste optie moet worden gekozen omdat dit 

niet minder ten voordele van Amsterdam is. 

 

Wethouder Scholten wijst erop dat het al heel lang het geval is dat Amsterdam in de 

regioraad net niet de meerderheid heeft en dat bevalt iedereen prima, ook Amsterdam. Met 

het wegvallen van een aantal taken is hun afvaardiging naar de regioraad groter dan de 

commissie Vervoer van Amsterdam. Derhalve moeten dan een heleboel mensen worden 

meegenomen die normaal gesproken nooit naar verkeer en vervoer kijken. Daarom is het 

voorstel van het dagelijks bestuur om dat terug te brengen maar dat het meeste zo in stand 
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moet worden gehouden inclusief de stemverhouding. Dat is immers al jaren een werkbare 

stemverhouding. Wat betreft het verkleinen van het aantal raadsleden zou het primair 

moeten zijn gericht op de omvang van Amsterdam en voor de kleinere gemeenten zou het 

zoveel mogelijk intact moeten worden gelaten maar hierover wordt met de regioraad nog in 

discussie gegaan. 

De omzetting naar een vervoerregio is een heel slecht plan maar de wetgever in Den Haag 

heeft bedacht dat de vervoerregio alleen maar met vervoer bezig mag zijn en de succesvolle 

samenwerking op andere punten is hiermee de nek omgedraaid hoewel dit inmiddels 

succesvol op een andere wijze is ingevuld. 

De accountant heeft inmiddels gezegd dat de goedkeurende verklaring zal worden 

afgegeven. Met de inkorting van lijn 53 is er in ieder geval geen last meer van de opstopping 

in de oostbuis en kunnen andere overstappen worden gemaakt maar er is nog veel discussie 

met het GVB wat er precies met de metro’s moet gebeuren en het kan dus zijn dat er nog 

andere voorstellen komen dan het voorstel om de lijn alleen maar in te korten. 

 

PvdO merkt op dat in de kaderbrief van de vervoerregio wordt gesteld dat met de uitgaven 

geschoven kan worden en dat de kasritmes eerder trager zijn dan worden versneld. Dat 

veronderstelt dat er geld vrij kan vallen. Wellicht kan hierdoor de investering in de 

fiets/voetbrug naar voren worden gehaald. Kan de wethouder Scholten als portefeuillehouder 

Verkeer en vervoer hierop enige invloed uitoefenen zonder dat de indruk wordt gewekt dat 

Diemen wordt bevoordeeld? 

 

Wethouder Scholten legt uit dat werkwijze zo is dat er projecten worden aangewezen en dat 

hieraan geld wordt gekoppeld. Het onderling heen en weer schuiven is niet de gewoonte en 

als dat wordt gedaan is het meestal omdat er een regionaal knelpunt ontstaat. Ook vanuit het 

standpunt van Diemen is het geen geweldig plan om de investering in de fiets/voetbrug over 

de Weespertrekvaart naar voren te halen omdat de gemeente niet in staat is om dit eerder 

uitgevoerd te krijgen. Als er toch sprake zou kunnen zijn van een versnelling is er een 

concrete aanleiding om met de vervoerregio te gaan praten over voorfinanciering van een 

project dat vooruitloopt. Er is een fonds BDU-gelden van 230 miljoen. De gemeente moet 

dan echter laten zien dat het geld eerder nodig is met concrete plannen et cetera. 

Het is een belangrijke verbinding maar het heeft ook nog met discussies te maken over de 

metro richting Almere en het heeft geluidsconsequenties vanwege de geluidsschermen die 

dan moeten worden neergezet. Niet hoeft te worden verwacht dat de BDU-reservepot snel 

opgaat omdat investeringen meestal in de tijd uitlopen. 

 

PvdO zegt dat een geluidsscherm met een reservering voor een metrolijn naar Almere en de 

fiets/voetgangersbrug zouden kunnen worden gecombineerd omdat het vervelend zou zijn 

als een geluidsscherm wordt neergezet en het een paar jaar later moet worden verplaatst 

omdat er nog een fiets/voetgangersbrug aangelegd moet worden. 

 

Wethouder Scholten merkt op dat het geluidsscherm prioriteit heeft in verband met de aanleg 

van de punt op de Sniep en de verkoop van de gronden die in september plaats gaat vinden. 

Er is nog geen route vastgesteld hoe het verder op de Sniep afgewikkeld gaat worden en er 

zijn nogal wat andere projecten voor de organisatie gelet op de kadernota waar al extra 

capaciteit voor moet worden uitgetrokken. Als de raad het toch naar voren wil halen zou een 
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amendement hiervoor bij de begroting kunnen worden ingediend maar dan moet er ook voor 

worden gezorgd dat er ambtelijke capaciteit wordt vrijgemaakt om dat voor te bereiden. 

 

PvdO vraagt of in alle gesprekken met de toekomstige projectontwikkelaar en over de 

verkoop van de grond rekening gehouden met de aanleg van een fiets/voetgangersbrug. 

 

Wethouder Scholten legt uit dat de brug geen enkel project raakt. Het gaat om de afwikkeling 

na de brug met de infrastructuur. De punt van de Sniep biedt daar op zich voldoende ruimte 

voor en dit wordt niet gecompliceerd want de ontwikkelaar blijft op grond van de gemeente 

en dat geldt ook deels voor ProRail. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat. 

De raad gaat ermee akkoord om de afhandeling van de samenstelling van de 

bestuursorganen in handen van het college te stellen en om de vertegenwoordiger van 

Diemen de vrijheid te geven om daar een afweging in te maken. 

 

6. Mededelingen portefeuillehouder 

 

Er zijn geen mededelingen. 

 

7. Nota jeugdbeleid 2017-2020 

 

PvdA vindt dat Diemen een leuke gemeente is om op te groeien. Er kan van alles misgaan 

maar er wordt de uiterste best gedaan om daar tijdig op in te kunnen spelen en signalen op 

te pakken. Is er niet iets meer mogelijk dan alleen de signalering versterken om te 

voorkomen dat mensen tussen wal en schip vallen? Goed is dat de signalering gedaan gaat 

worden met de verenigingen in Diemen maar dit blijft beperkt tot sportverenigingen en de 

muziekschool en scouting zouden in dit verband ook kunnen worden meegenomen. Is er 

voldoende bereidheid bij die verenigingen om dat op te pakken omdat wat nu extra wordt 

gevraagd hun capaciteit te boven gaat? 

Er gaat bekeken worden of de huidige opzet van de kinderzomerspelen nog aansluit op de 

behoeften van de kinderen. Zijn er signalen opgevangen dat dit niet meer zo is? Is er twijfel 

over de nut en noodzaak van de kinderzomerspelen? Sommige kinderen zien er immers 

naar uit. 

 

VVD merkt op dat het in het stuk weer alleen gaat over jeugd maar als wordt gekeken naar 

de beweging in de decentralisaties wordt juist geprobeerd om veel meer integraal te werken 

door zaken met elkaar in verbinding te brengen. Onderaan de eerste pagina van het voorstel 

staat een zin over de samenhang tussen beleidsterreinen binnen de gemeente zoals de 

Wmo en sociale zaken maar sociale zaken is geen beleidsterrein. Waarschijnlijk wordt hier 

de Participatiewet bedoeld. Wat heeft de inzet op preventie tot nu toe opgeleverd? 

 

Diemen Linksaf stelt dat het heel moeilijk is om in getallen uit te drukken wat het heeft 

opgeleverd. 
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VVD constateert dat op pagina 4 van het raadsvoorstel wel de stelling wordt gedaan dat het 

wat heeft opgeleverd maar uit het stuk blijkt nergens wat het heeft opgeleverd. 

 

Diemen Linksaf blijft van mening dat dit heel moeilijk is omdat je niet weet wat het had 

opgeleverd als die preventie er niet was geweest. 

 

VVD ontkent dit niet maar dan zou zo’n stelling niet in het voorstel moeten worden gedaan. 

Voorts staat er dat vroegsignalering nog niet optimaal is. Wat is wel optimaal en is dat 

überhaupt te bereiken? Dit is een opvallende zin gelet op de investering in preventie. Voorts 

wordt geconstateerd dat het nog te weinig integraal is en dat onderstreept wat eerder is 

gezegd over verbindingen. 

Op zich staan er prachtige prioriteiten in het stuk maar de volgorde hiervan correspondeert 

niet helemaal met de essentie van het stuk. Er wordt bijvoorbeeld gezegd dat het zeer 

belangrijk is om in de basisstructuur te investeren en dan was verwacht dat dit prioriteit 1 

was maar dit zit pas een beetje in prioriteit 6 of zijn alle prioriteiten even zwaar? Het zijn 

allemaal prioriteiten waar in het verleden al in is geïnvesteerd. De analyse waarom het dan 

nu weer prioriteit is ontbreekt en wat gaat er nu anders worden gedaan waardoor wordt 

gedacht dat het wel een succes gaat worden? 

Prioriteit 6 is de meest intrigerende want dat is dat specialistische jeugdhulp dichterbij wordt 

georganiseerd. In complexiteit is dat megagroot want hoe wordt met heel specialistische 

jeugdhulp die niet in elke gemeente aanwezig is lokaal georganiseerd? Is dat een realistisch 

doel en moet de gemeente dat doel überhaupt hebben of moet er gewoon voor worden 

gezorgd dat de jeugdigen de beste hulp krijgen? 

Er wordt vastgesteld dat geld te kort wordt gekomen op de jeugd maar er wordt toch in de 

jeugd geïnvesteerd. De veronderstelling is dan dat de investeringen worden terugverdiend 

door preventie dat geld op gaat leveren in de specialistische jeugdhulp. Dat heeft echter 

nooit gewerkt en waarom zou dit nu wel gaan werken? Lukt dit zonder extra middelen want 

de extra middelen die nu al worden ingezet worden onttrokken uit andere zaken zoals de 

Wmo en de Participatiewet. Is de kostenbesparing wel realistisch en zo niet, kunnen dan al 

die prioriteiten niet worden gedaan of komt het college naar de raad met het verzoek om 

extra geld? Omdat er een mogelijk tekort is in het sociaal domein stopt het dan en hoe 

gedragen is dan de basis van dit stuk? 

De sturing is heel kwalitatief maar het is zo zacht dat het college heel veel vertrouwen vraagt 

van de raad. Er gaan allerlei onderzoeken plaatsvinden en kleine praktijken monitoren maar 

de raad heeft geen harde indicatoren om naar te kijken of dat het goed gaat of dat moet 

worden bijgestuurd. 

 

Diemen Linksaf vraagt of de VVD er zich van bewust is dat overal in Nederland bij de 

jeugdzorg geld bij moet. 

 

VVD is zich hiervan bewust. Met meer hardere indicatoren kan de raad zijn kaderstellende 

en controlerende rol beter invullen. Het college gaat veel onderzoeken, kennis delen, 

uitwerkingen van functies, kijken naar manieren om beter contact te krijgen et cetera. Er 

worden tot nu toe weinig concrete acties gezien. 

 

PvdA vraagt of de VVD training van vrijwilligers en medewerkers bij verenigingen geen 

concrete actie vindt. 
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VVD zegt dat dit inderdaad concreet is maar als naar de lijst wordt gekeken gaat het vooral 

om onderzoeken en dergelijke. 

 

Leefbaar Diemen constateert dat het stuk gaat over jongeren maar na twee hoofdstukken 

staat er een tekening in over schaken. Jongeren hebben heel andere interesses. Die 

verzuimen op school en gaan met elkaar om en het is jammer dat het stuk stopt bij de 

behoefte aan sociale contacten want dat is voor jongeren heel erg belangrijk en daar moeten 

ze ook in worden opgevoed. 

 

Diemen Linksaf merkt op dat er geen sprake is van opvoeding in sociale contacten maar dat 

dit in de praktijk wordt geleerd door veel het hoofd te stoten en weer op te krabbelen. 

 

Leefbaar Diemen mist in de straatinterviews de sociale media waar de jongeren ontzettend 

druk mee zijn en zes op de 10 jongeren komen in aanraking met sexting waarbij ze in grote 

problemen kunnen komen. 

 

Diemen Linksaf vraagt uit welk wetenschappelijk onderzoek dit getal komt. 

 

Leefbaar Diemen zegt dat dit later zal worden getoond. Er wordt gesproken over een aantal 

problemen maar daar staan geen percentages bij. De talentontwikkeling richt zich op 

kwetsbaren maar waarom wordt de talentontwikkeling niet gericht op kinderen die erg goed 

zijn en een voorbeeldrol kunnen vervullen voor de andere jeugdigen in Diemen? 

Op pagina 14 wordt gesproken over ‘in samenwerking met Brews’. Wat is dat? De 

scheidingsproblematiek schijnt veel voor te komen in Diemen. Is dat meer dan het landelijk 

gemiddelde? 

Alle vrijwilligers in het sociaal domein die een VOG krijgen zouden eens bij elkaar moeten 

worden geroepen omdat zij een hele belangrijke functie hebben in de signalering. Er is 

sprake van een stijging van het aantal verzuimmeldingen, vooral in het voortgezet onderwijs, 

maar door de aanpak op de scholen zou het verzuim juist minder worden. Geven de scholen 

geen informatie bij de verzuimmeldingen of wordt die informatie niet verwerkt? 

Wat is de argumentatie om de kinderzomerspelen nader te gaan bekijken? Er moet veel 

beter worden nagedacht over jongerenparticipatie. De samenwerking tussen de 

gemeentelijke diensten kan nog veel worden verbeterd maar dan moet ook worden 

omschreven hoe dit kan plaatsvinden. Er wordt gesproken over tweejaarlijkse 

panelgesprekken met jongeren maar dit moet veel vaker gebeuren want jongeren gaan veel 

sneller. 

 

Diemen Linksaf vraagt waarom jongeren behoefte zou hebben om steeds in 

panelgesprekken hun mening te geven. 

 

Leefbaar Diemen zegt dat de jongeren binnen een jaar heel snel kunnen veranderen. Twee 

jaar verder zijn er weer heel andere behoeften. Er moet veel vaker met de jongeren overlegd 

worden want het is de doelgroep. 

 

Diemen Linksaf is van mening dat kinderen niet altijd geneigd zijn om elke dag hun mening 

te geven. 
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Leefbaar Diemen leest dat er wordt gezegd dat bij goed onderwijs ook goede 

schoolgebouwen horen maar het zou juist andersom moeten worden gezegd, namelijk dat bij 

schoolgebouwen met passende leerlingen ook goed onderwijs hoort. De gemeente heeft 

namelijk heel mooie schoolgebouwen en daar past ook goed onderwijs bij waarmee niet 

wordt gezegd dat er in Diemen slecht onderwijs is. Op pagina 35 wordt gezegd dat het de 

bedoeling is dat alles aan elkaar worden gekoppeld maar dat is een soort Google sfeer van 

wij weten alles van iedereen. Daarnaast wil de gemeente wijkgericht gaan werken. Als twee 

kinderen in een straat wat problemen hebben, is dan de hele wijk gekenmerkt? Er dient niet 

wijkgericht maar probleemgericht te worden gewerkt. 

 

GroenLinks vindt dat het stuk echt uitstraalt dat Diemen om haar jeugd geeft. Bij complexe 

problemen wordt er een plan gemaakt voor het gezin maar dit zou moeten zijn dat een plan 

wordt gemaakt met het gezin en dat dient op pagina 7 te worden gewijzigd. Er is heel weinig 

aanbod voor professionals om zich bewust te zijn van culturele verschillen en daarom zou 

het fijn zijn als daarin in bepaalde mate via trainingen wordt gefaciliteerd. 

In hoeverre is het college bezig om de OK-coach beter in het zicht te krijgen? Op pagina 20 

wordt gesproken over een 18+ feest om die groep te bereiken maar zijn hiervoor nog andere 

ideeën? Hoe wordt überhaupt deze doelgroep beter bereikt omdat ze hun eigen niches 

hebben wat betreft sociale media en worden ze ook vastgehouden dat ze daadwerkelijk 

gaan participeren? Hier en daar worden cijfers gemist om helder te krijgen waar het precies 

over gaat. Op pagina 13 wordt bijvoorbeeld gezegd dat naar aanleiding van een onderzoek 

is gebleken dat een aantal kleuters achterbleef in de motorische ontwikkeling en dat er 

daarom een pilot is gestart. Om hoeveel kleuters gaat het dan? Hoe groot is de groep 

kwetsbare kinderen die niet meedoet aan naschoolse activiteiten? 

 

D66 spreekt de totstandkoming van dit beleidsstuk erg aan omdat het mede is vormgegeven 

door burgers, instanties en de doelgroep. Het is onontkoombaar om de overgang voor 

kwetsbare jongeren soepel te maken. Middels een volgsysteem kunnen deze groepen beter 

in kaart worden gebracht aansluitend op een preventief beleid dan wel een structureel traject 

voor extensionele problemen. 

De bijsturing van beleid wordt vereenvoudigd door het team, cliënten en ouders en andere 

participanten. De thema’s die zijn genoemd door ouders en jongeren bij de straatinterviews 

en de panelgesprekken getuigen van een grote betrokkenheid. Bij de doorontwikkeling van 

het beleid dienen deze participanten te worden betrokken. 

Homestart wordt uitgebreid met 20 nieuwe gezinnen. Zijn deze vrijwilligers competent 

genoeg en worden zij begeleid? Wat wordt er gedaan met de uitkomst. Is dit een voortraject 

op professionele hulp? 

Onlangs is er een convenant met de regio Amstellandgemeenten afgesloten voor aanpak 

jeugdoverlast en problematische jeugdgroepen. Dit is een zeer goede ontwikkeling. Voor 

jongeren vanaf 12 jaar is er een tekort aan vrijetijdsbesteding. Wat denkt de gemeente 

hieraan te doen? 

Wethouders van de regio hebben een convenant ondertekend van Multisignaalverwijsindex 

dat zichtbaarheid verschaft aan onder andere hulpverleners waarop vermeld de 

gezinsfunctionaliteit et cetera. Zo is er te zien wie nog meer bij het gezin als hulpverlener 

over de vloer komt. Het bestaat al sinds 2015 en waarom sluit Diemen zich daar nu pas bij 

aan? Er bestaat bij gezinnen behoefte aan een laagdrempelige plek om tips en adviezen te 
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krijgen en om het netwerk te vergroten. Het is een prima idee om een papa en mama café te 

openen. 

De tweejaarlijkse enquête samen met de jongerenraad wordt toegejuicht. Dat laat zien hoe 

nuttig een jongerenraad is. In Diemen is er een goed LHBT-beleid opgezet. In de nieuwe 

woonvisie zal aandacht worden besteed aan huisvesting jongeren en dat is een hele goede 

zaak. 

In de commissie Transformatie heeft een uitgebreide informatie plaatsgevonden door een 

medewerker van de Jeugdbescherming. Daar bleek dat de samenwerking met het Brede 

Hoed Team nog niet naar alle tevredenheid verloopt. Is daar inmiddels verbetering in 

opgetreden? Het verhaal van deze medewerker laat zien hoe belangrijk het is om een goed 

jeugdbeleid te hebben. 

 

GroenLinks merkt op dat deze medewerker in die commissie niet zo negatief was over het 

BHT. Hij heeft wel duidelijk gezegd dat zijn eigen organisatie een flinke onderbezetting had 

waardoor het heel lastig was om dat goed op te pakken. 

D66 herhaalt te hebben gehoord dat de samenwerking met het BHT niet helemaal naar wens 

verliep. 

 

Diemen Linksaf ontkent dat die opmerking is gemaakt en die connectie is gelegd. 

 

Leefbaar Diemen heeft een andere beleving bij die avond dan zoals verwoord door D66. 

 

PvdO geeft aan dat in de tussenrapportages al een hoop resultaat duidelijk is geworden 

maar ook het aantal onvolkomenheden waar in de nieuwe Nota jeugdbeleid ook op wordt 

gewezen. De fractie steunt de nieuwe prioriteiten en is blij dat de opmerkingen die door de 

fractie zijn gemaakt over LHBT, jeugd en jongeren en interculturaliteit zijn verwerkt. Het is 

nog steeds nodig. 

Ondersteund wordt de opmerking van de PvdA over alleen verenigingen. Twee weken 

geleden heeft een jeugdbridger voor de tweede keer de jeugdsportprijs van de gemeente 

Diemen gekregen en dat is een mooie stimulans voor jongeren om zich aan te sluiten bij dat 

soort verenigingen. 

Het zou mooi zijn om eens te horen wat alle preventie heeft opgeleverd. Op de Rode 

Kruislaan is een initiatief gestart wat hopelijk verder komt maar nu al preventief werkt. Wat 

hebben de activiteiten opgeleverd die na de explosie bij De Beukenhorst zijn ondernomen? 

De raad heeft daar nog nooit een degelijke rapportage over gehad. Wellicht kan aan de hand 

van zo’n voorbeeld worden aangegeven wat preventie oplevert. Wat de fractie betreft gaat 

het om jeugd van 0-23 jaar. 

 

Diemen Linksaf zegt dat op het terrein van de Beukenhorst hele mooie dingen tot stand zijn 

gekomen. Aandacht blijft nodig voor kwetsbare jongeren die wellicht ook wat minder assertief 

zijn. Overgangen en zeker de overgang van 18- naar 18+ vormen daarbij een risico. Niet alle 

ouders zijn zelf in staat om die hulp te realiseren en jongeren zijn vaak alle jeugdzorg een 

beetje zat. Helaas verwijzen instellingen onvoldoende door wanneer een cliënt de 18+ 

nadert. 

 

VVD vraagt waarop de stelling is gebaseerd dat instellingen dat niet zomaar doen. 
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Diemen Linksaf zegt dat hiernaar wetenschappelijk onderzoek is gedaan. Uit veel contact 

met ouders van kinderen die 18+ worden en uitgeschreven worden bij de jeugdzorg blijkt dat 

zij geen enkele doorverwijzing krijgen. 

 

VVD vindt dat hier sprake is van redelijk eenzijdige blik. 

 

Diemen Linksaf merkt op dat de jeugdzorg helemaal niet zegt van ga maar naar een 

bepaalde instelling want die kan verder helpen. 

 

Leefbaar Diemen is van mening dat scholieren die 18+ zijn nog van alle kanten worden 

geholpen. 

Diemen Linksaf stelt dat scholen überhaupt niemand doorverwijzen. Die ervaring hebben 

heel veel ouders en er wordt ook niet voor niets in de nota gewezen op het gevaar van de 

overgang van 18- naar 18+. 

 

PvdO zegt dat Diemen Linksaf een probleem signaleert waarvoor in de nota oplossen 

worden gevonden. Waarom er dan zo lang bij stilstaan? 

 

Diemen Linksaf geeft aan dat het een groot risico is en dat de fractie daarom blij is dat er 

zoveel aandacht voor is. Scholen en instellingen hebben die aandacht niet. Dit is een 

belangrijke prioriteit. Vroegsignalering is succesvol maar wat gebeurt er met dat deel waar 

dat niet lukt. Juist daar is aandacht voor nodig. 

Jongeren hebben behoefte aan activiteiten die zij nu in Diemen missen en daar moet de 

gemeenteraad wat mee. Ook is er extra aandacht nodig voor jongeren die de overgang naar 

het voortgezet onderwijs maken. Een warme overdracht maar ook stappen vanuit het 

voortgezet onderwijs. Er is ook extra aandacht nodig voor kinderen met overgewicht, met 

name bij de basisschoolleerlingen. Hoe zit het met 18+ bij huisvesting als zij extra 

begeleiding nodig hebben? 

 

Wethouder Grondel meldt dat het streven naar verbetering het belangrijkste is en daarom is 

beschreven waar het nog beter moet en waar de schuurpunten zitten. Voordat de Jeugdwet 

er was is al aan de leerkrachten op de basisschool training aangeboden in de sfeer van 

signalering maar het is hard nodig om dat te blijven doen vanwege de doorstroming en 

omdat de instellingen waar naartoe wordt verwezen veranderen. 

De specialistische jeugdzorg wordt regionaal georganiseerd. In de regio Amsterdam is de 

samenwerking tussen de specialistische jeugdzorg en de gezamenlijke gemeenten goed. Er 

zijn casusoverleggen waar kinderen die gesignaleerd worden als niet onder dak besproken 

worden en dan wordt er ook doorgeduwd. De landelijke gemeenten zijn heel boos over de 31 

gevallen die in de media zijn gekomen want met de Nederlandse vereniging van psychiaters 

en psychologen is in februari gesproken en toen is gevraagd om cases door te geven. Dat 

heeft de vereniging niet gedaan maar vervolgens wel 31 cases naar de media gestuurd. Dit 

is rijp en groen en over het meisje dat in de media is gekomen wordt al 10 jaar gesproken 

over wat de oplossing moet zijn. Er zijn ook heel veel problemen bij de instellingen zelf die 

kinderen op de wachtlijst houden in plaats hiervan te melden dat er wellicht een collega is die 

een aanbod kan bieden.  

Er zijn echter ook regio’s waar geen casusoverleggen zijn. In de regio is in de loop van dit 

jaar ook al een aantal keren budget toegevoegd om wachtlijsten te kunnen wegwerken bij 
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instellingen of om kinderen naar andere instellingen te kunnen laten gaan waar geen 

wachtlijsten zijn. Deze nota gaat hier nauwelijks op in omdat dit regionaal wordt opgepakt. 

Op de sportverenigingen zitten heel veel kinderen. Er wordt voor gezorgd dat er een korte 

simpele cursus is over wat kan je erkennen en wat kan je zelf doen en wie kun je bellen bij 

een probleemgeval. 

 

VVD wijst erop dat de coaches het kind eerst naar de ouders zelf verwijzen omdat die vaak 

het beste weten wat er aan de hand is. 

 

Wethouder Grondel zegt dat dit een terecht punt is maar soms kan enige hulp worden 

gebruikt. Het toerusten van trainers om om te gaan met lastig gedrag kan het functioneren 

van een team verbeteren. 

Het signaal om na te denken over de kinderzomerspelen komt vanuit de SWD en het fonds. 

Dit is namelijk een hele interessante vindplaats die verbonden zou kunnen worden met 

andere activiteiten. Er is nadrukkelijk de financiële drempel verlaagd voor ouders van 

kinderen die het niet konden betalen en dan komt er ook voor een deel een andere 

doelgroep binnen. Dan is het leuk om ze door te geleiden naar andere type activiteiten 

waardoor ze beter functioneren. 

Nulmetingen bestaan niet in de sociale wetenschappen. Een van de aannames is dat als aan 

de voorkant wordt gewerkt er minder kinderen doorgaan naar de dure achterkant en dat 

levert geld op dat inmiddels is wegbezuinigd door het Rijk. Niemand weet of dit waar is. Het 

overdragen van de administraties was een puinhoop en hopelijk kan in 2017 voor de eerste 

keer worden gezien hoe het zich ontwikkelt met de specialistische jeugdzorg. Bovendien zijn 

er incidentele uitschieters en dat moet eruit worden gezeefd. 

Het hebben van ouder-kindcoaches die samenwerken met de GGD en de huisarts levert op 

dat er veel meer signalen en verwijzingen komen naar lichte vorm van ondersteuning. Dat 

wordt ook steeds meer aangeboden omdat er vraag naar is. De indruk is dat het programma 

school is cool effectief is en dat kinderen succesvol op de middelbare school blijven. 

Geprobeerd wordt om de wolk aan cijfers die er is te ordenen waardoor meer gestructureerd 

naar cijfers kan worden gekeken. Wat in het stuk staat is voor een deel op cijfers gebaseerd 

en voor een deel op gesprekken. Als er bijvoorbeeld heel veel kleuterleidsters zijn die veel 

kinderen zien met bewegingsproblemen wordt daar een programma op losgelaten. 

In de nota klantbenadering zal worden opgezet dat de cliënt met een brede blik en ook 

integraal wordt benaderd en daar liggen de kansen voor betere zorg en besparingen. 

Onderhavige nota komt uit drie oudere jeugdnota’s voort. Op dit moment wordt aangenomen 

dat het binnen de middelen kan. In de nota is de richting van het beleid beschreven en in 

welke fases wordt langsgekomen bij de raad met nadere uitwerkingen van het beleid. Op 

basis van onderzoeken wordt bekeken hoe iets wordt aangepakt en dan wordt bij de raad 

langsgekomen en als het nodig is hangt daar een rekening aan en wordt aangegeven of dit 

leidt tot de noodzaak om een prioriteit te stellen bij de begroting. 

Geprobeerd is om de kwalitatieve discussies concreet te maken. Per beleidsveld staat op 

welke manier resultaat geboekt zal worden en op basis daarvan kan een discussie 

plaatsvinden. Cijfers zijn alleen maar aanleiding tot een gesprek met professionals et cetera 

maar er kunnen betere integrale cijfers worden geleverd dan er nu zijn. 

Als er problemen voortkomen uit het gebruik van sociale media moet de gemeente daarop 

inspelen. Er is met de GGD een waaier van preventieprogramma’s waarop de scholen 

kunnen intekenen. Daar zit ook seksuele ontwikkeling in en sexting speelt daar een rol in. 
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De vrijwilligers vragen individueel een VOG aan en vrijwilligers als een totaalgroep 

beschouwen is irrelevant want zij zijn vrijwilligers in een verband en in dat verband kunnen 

ze worden benaderd. Daarmee wordt begonnen bij sport en BSO.  

De panelgesprekken zijn een manier om dieper door te praten over thema’s maar de 

organisaties die met jongeren werken passen hun programma’s voortdurend aan de signalen 

die ze krijgen waar kinderen behoefte aan hebben aan. Verder is er een redelijk succesvolle 

kinderraad en dat is een interessant klankbord waar ook graag gebruik van wordt gemaakt. 

Daarnaast zijn er cliënttevredenheidsonderzoeken bij de wat oudere jongeren. 

GroenLinks zegt terecht met het gezin in plaats van voor het gezin. Expliciet wordt gemaakt 

naar de organisaties waarmee wordt samengewerkt en in de gemeentelijke organisatie zelf 

dat mensen moeten kunnen omgaan met culturele verschillen. Dat is een 

subsidievoorwaarde en het is aan de organisatie om dat te organiseren en aan de gemeente 

om dat te monitoren. Daar horen klanttevredenheidsonderzoeken en gesprekken bij. De 

SWD is bijvoorbeeld in haar personeelsbeleid nadrukkelijk aan het verkleuren maar het hoort 

ook bij de hbo onderwijsopleidingen zijn plek te krijgen. 

De leerkrachten op de scholen kennen de OK-coaches en kunnen ernaar verwijzen en 

ouders gaan er steeds meer rechtstreeks naar toe. 

 

PvdO vraagt of de wethouder niet bedoelt dat hij in de nota naar een mogelijke OK-coach 

voor het voortgezet onderwijs verwijst. 

 

Wethouder Grondel zegt dat dit inderdaad zou kunnen. Homestart  is een organisatie 

die vrijwilligers traint en begeleidt. Het is de kracht van het programma dat het professionele 

vrijwilligers zijn en dat er voortdurend wordt gesproken met de vrijwilligers over hoe gaat het 

met je gezin enzovoort. Dit is geen verdringing van professionals. 

Kinderen boven de 14 vervelen zich per definitie en willen liever naar Amsterdam maar daar 

mogen ze van hun ouders niet naar toe. De Diemer Factory is gesloten maar het moet 

voortdurend worden geprobeerd en de SWD gaat een kinderwerker 12+ aanstellen om met 

de groep zelf activiteiten te verzinnen. 

In de regio Amsterdam is een verwijsindex maar er is besloten om over te stappen naar een 

betere en dat is Multisignaal. In de commissie Transitie is er over gesproken dat er gewerkt 

wordt aan het meer afschalen van zaken van de Jeugdbescherming Amsterdam naar het 

BHT. Dat is in ontwikkeling maar gebeurt steeds meer. Het is ook nodig om de wachtlijst bij 

Veilig Thuis en JBRA te beperken en die medewerker was vooral aan het mopperen over zijn 

eigen organisatie in de zin van dat het een slijtend beroep is en dat mensen maar zes à 

zeven jaar in dienst blijven en dan iets anders gaan doen. Vanochtend was er ook een 

landelijk signaal dat de bureaus Jeugdzorg problemen hebben met het op peil houden van 

hun capaciteit. 

Er is een eindrapportage geweest over Beukenhorst. Naar aanleiding van het relatieve 

succes daar is de Rode Kruislaan gestart. 

 

PvdO benadrukt dat hiernaar is gevraagd in het kader van preventie. Er is inderdaad wel een 

rapportage geweest van wat er allemaal gebeurd is. 

 

Wethouder Grondel zegt dat het erg ingewikkeld is om een effect te zien van preventie, al is 

het maar omdat De Key inmiddels een ander inplaatsingsbeleid voert. Binnenkort komt er 

een rapportage uit van een landelijke werkgroep over de overgang naar 18+ waarin met 
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name de bureaucratische hobbels worden benoemd. Mensen hebben namelijk voor de Wet 

langdurige zorg een indicatie nodig en die wordt pas drie maanden voordat iemand 18 jaar 

wordt afgegeven en dan kan de zorg nog niet worden gestart. Er worden hiervoor voorstellen 

gedaan. Veel instellingen proberen het echt wel maar het gaat vaak mis en de aanpak van 

de gemeente is om daarop te letten. 

 

VVD geeft aan dat opmerking over de monitoring en de zachte factoren werd gerelateerd 

aan de controlerende en kaderstellende taak van de raad. De vraag is in hoeverre straks 

voldoende informatie wordt gegeven om de controlerende en bijsturende taak handen en 

voeten te geven. Meer cijfers of rapportages waardoor de raad het gevoel heeft voldoende 

meegenomen te worden en ook kan ingrijpen als het de verkeerde kant zou opgaan. 

Er is weinig eenduidige ingang voor burgers waar ze bij de jeugdhulp terechtkomen. Hoe 

denkt de wethouder de hoeveelheid ingangen naar professionals terug te brengen? In de 

nota staat een zin dat als het geld op is het kan zijn dat de prioriteiten niet worden 

uitgevoerd. Dat is een beetje een dooddoener voor een nota van 35 pagina’s vol met 

ambities en aannames voor verdiencapaciteit.  

Op pagina 35 wordt gesproken over het oefenen met data combineren. De gemeente zou 

nog meer met big data, smart data enzovoort kunnen gaan experimenteren om het 

preventie-aspect meer handen en voeten te geven. 

 

Leefbaar Diemen vraagt hoe het dan zit met de privacy van al die data. 

 

VVD zegt dat er prachtige protocollen zijn om daar integer mee om te gaan. 

 

Wethouder Grondel legt uit dat de gemeente niet wijkgericht gaat werken maar dat ook de 

wijkgerichte gegevens verzameld gaan worden en er wordt gekeken of er profielen zijn in de 

wijk waaraan gericht aandacht worden gegeven. 

De gemeente wil een verzuimmelding nog meer dan nu gebruiken als een signaal over zorg 

maar dat is lastiger bij het voortgezet onderwijs omdat de Diemense kinderen op veel VO-

scholen zitten en er dus een goed communicatienetwerk met veel verschillende scholen 

moet zijn om dat beter te organiseren. Bijvoorbeeld via een OK-coach 12+. 

De VOG is geen ingang want de mensen vragen eens in hun carrière een VOG aan. Het is 

handiger om de vrijwilligers via hun vereniging te benaderen want dan worden ze allemaal 

tegelijk gevonden. 

Er is heel bewust per onderwerp benoemd hoe de monitoring zal worden gedaan. Van een 

panelgesprek komt een verslag en de conclusie daarvan wordt met de raad gedeeld. Het is 

echter zeer moeilijk te beoordelen voor raadsleden of bijvoorbeeld één gezin, één plan ook 

lukt en de monitoring per onderwerp moet basismateriaal leveren om aan de raad te kunnen 

rapporteren wat er gebeurt. De informele commissie is al een poging om raadsleden redelijk 

op de hoogte te stellen over wat er in de praktijk gebeurt en om op basis daarvan signalen te 

geven of om met moties te komen. 

Er zijn veel gemeenten die de toegang tot de jeugdzorg organiseren en die hebben 

wachtlijsten. Diemen heeft een netwerk georganiseerd waar allerlei plekken zijn waar langs 

je kunt worden toegeleid naar hulp. De OK-coaches op de basisscholen zijn daar de 

belangrijkste voor, naast de huisartsen, voor toeleiding naar jeugdhulp. Als de mensen echt 

de weg niet weten te vinden gaan ze naar de Brede Hoed en dat wordt ook overal 

gecommuniceerd. 
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VVD merkt op dat in de nota staat dat ouders het niet weten. Moet de gemeente daar niet 

wat extra’s in doen? 

 

Wethouder Grondel zegt dat dit waarschijnlijk uit een panelgesprek komt maar de praktijk is 

dat de mensen of aan hun huisarts of op school de vraag stellen en dan komen ze terecht. 

De vraag is of het beter wordt gemaakt door elke week een advertentie te zetten van “Heeft 

u een probleem , ga naar de Brede Hoed.” Wel is geconstateerd dat het noodzakelijk is om 

er blijvend over te communiceren maar de ene toegang organiseren is in strijd met de 

filosofie van het BHT dat er een sleepnet is in Diemen waar de vragen van mensen kunnen 

worden beantwoord. 

De gemeente is in gesprek over de King-methodiek, hoe gebruik je gegevens op een goede 

manier om kwaliteit te toetsen, om een klantoordeel binnen te halen maar ook om cijfers te 

integreren. De voorbeelden die de VVD noemt horen daarbij betrokken te worden. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als bespreekstuk naar de raad gaat. 

 

8. Begroting Veilig Thuis en Centrum Seksueel Geweld 

 

GroenLinks zegt dat het een prachtige missie is die Diemen wil gaan realiseren maar bij 

Veilig Thuis was een behoorlijke onderbezetting. In het begin waren er behoorlijk wat 

negatieve verhalen en GroenLinks is benieuwd hoe het nu zit. Er wordt weinig concreet 

gemaakt hoe wordt geïnvesteerd in de samenwerking met ketenpartners. 

 

VVD memoreert dat Veilig Thuis meldingen kreeg die niet tijdig genoeg volgens de normen 

werden afgehandeld. Het idee is dat het nu een beetje beter begint te worden. Hopelijk is dit 

een integraal verhaal met de vorige nota. 

 

Leefbaar Diemen constateert op pagina 4 weer heel wat afkortingen waarvan de betekenis 

onbekend is. Op de volgende pagina staat dat integraal werken inhoudt dat partners hun 

activiteiten in het gezin op elkaar afstemmen. Hoe is dat mogelijk als een gezin onveilig is? 

Bovendien zijn er heel veel hulpverleners in zo’n gezin maar de vraag is of dat wel goed is. 

Het is heel verwarrend wanneer er zo veel hulpverleners rond één gezin zijn. 

 

Diemen Linksaf vraagt hoe Leefbaar Diemen aan het idee komt dat er zoveel hulpverleners 

rond een gezin zijn. 

 

Leefbaar Diemen geeft aan dat hier gewag van wordt gemaakt in het stuk. Er worden 

deskundige en empathische medewerkers verwacht maar dat is vanzelfsprekend. 

 

D66 kan zich aansluiten bij de opmerkingen van GroenLinks. Dit kan niet los worden gezien 

van OGZ Amstelland Veilig en gezond opgroeien in Diemen dat als een integraal pakket 

wordt aangeboden bij onveilige situaties en begeleidingen. 

 

Wethouder Grondel meldt dat binnenkort een landelijke rapportage komt. Dan zal worden 

gezien dat het nog steeds niet 100% aan de normen voldoet maar dat het beter gaat en dat 
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het in deze regio niet het slechtste gaat. Er was niet zozeer onderbezetting maar er is extra 

formatie bijgezet. Vanwege de enorme druk die in het begin ontstond door de landelijke 

campagne is namelijk veel aandacht gevraagd. Het onderwijs heeft sterk de neiging om via 

de ouder-kindcoach het systeem in te gaan en dan wordt daar beoordeeld of er een echt 

onveilige situatie is en vervolgens wordt Veilig Thuis ingeschakeld. Dit stuk is op regionaal 

niveau geschreven en de lokale afspraken worden nader ingevuld. In Diemen is heel 

belangrijk dat iemand van de jeugdbescherming in het team zit die de 

veiligheidsbeoordelingen professioneel ondersteunt. 

Er hoort inderdaad een afkortingslijst bij. RVE is resultaat verantwoordelijke eenheid en dat 

betekent afdeling. De aanpak is nu om veel bewuster te kijken dat inderdaad iemand 

eindverantwoordelijk is en dat de verschillende hulpverleners afgestemd met elkaar werken. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat. 

 

9. Jaarrekening 2016, actualisering begroting 2017 en begroting 2018 OGZ/GGD en 

Veilig Thuis Amsterdam/Amstelland 

 

VVD is verheugd dat de gemeente € 3000 terugkrijgt en constateert dat Stevig ouderschap 

en het elektronisch kinddossier tot voor kort niet werden afgenomen door de gemeente 

Diemen. 

 

GroenLinks vindt het aantal kinderen uit Diemen met zorg nogal hoog als het wordt 

vergeleken met de andere gemeenten. Het zou hier dan gaan om kinderen die in beeld zijn 

of bereikt worden maar dat geldt ook voor de andere gemeenten. Mooi is dat in Diemen 

scherper wordt geïndiceerd voor de VVE dan de scherpte die wordt genoemd in de 

rapportage. Wat betreft crisissen wordt alleen geteld in meldingen en dat is jammer want het 

zou kunnen zijn dat op een bepaald gebied alle meldingen vanuit eenzelfde casus komen en 

dat geeft een ander beeld op de situatie. 

In de jaarrekening wordt genoemd dat de GGD haar wettelijke taak op het gebied van 

hygiëne en inspectie bij zorginstellingen eigenlijk niet meer kan uitvoeren omdat daar in het 

verleden ook al geen geld voor was. Het vragen van advies door instellingen was geen 

wettelijke taak voor de GGD en er moest bezuinigd worden en daarom is hierop maar 

bezuinigd maar het is eigenlijk van de zotte dat de GGD die wettelijke taak niet kan 

uitvoeren. 

In de begroting wordt bezuinigd op het aantal consulten voor nieuwkomers omdat de 

toestroom minder wordt. Het is dan wel van belang om de toestroom van nieuwkomers goed 

te blijven monitoren omdat de GGD zich anders te vroeg kan rijk rekenen met deze 

bezuiniging. 

 

D66 is nieuwsgierig of de aanpak eenzaamheid in Diemen, Welzijn op recept, goed loopt. 

Hoe staat het met de klachten omtrent rookoverlast en wat gaat hieraan gedaan worden. Als 

uit hele oude stukken informatie is gehaald is er inmiddels wel wat veranderd. 

Is het een idee om bij VluchtelingenWerk onder de aandacht brengen dat de begeleider van 

de vluchteling aandacht besteed aan de controle op infectieziekten? Op de Rode Kruislaan 

wordt op een heel positieve manier communicatie op gang gebracht. Er wordt nu samen 

gespeeld en gevoetbald, er worden gesprekken gevoerd, kinderen worden beziggehouden 
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door de bewoners enzovoort en de sociale cohesie is hierdoor toegenomen. Onderwerpen 

als overlast en zorg passen hier binnen. Deze mensen zouden hier graag een Huis van de 

Buurt willen hebben. Dat is in Diemen Zuid en in Diemen Noord gelukt maar in het Centrum 

is dit nooit van de grond gekomen. De groep heeft diverse gesprekken gevoerd met 

Rochdale maar heeft tot op heden geen toestemming om daar een woonruimte voor op te 

offeren. Hopelijk gaat dit in de toekomst wel gebeuren. 

 

PvdO constateert dat de gemeente Amsterdam € 1.000.000 extra gaat inbrengen voor 

bestrijding van eenzaamheid. De laatste gezondheidsmonitoring in Diemen is in 2010 

gehouden. Zijn die cijfers nog actueel want als die cijfers in verband worden gebracht met 

Amsterdam is het voorspelbaar dat dit in Diemen ook is veranderd. De GGD heeft de 

organisatie van de Diemense week tegen eenzaamheid overgedragen aan de SWD. Is die 

activiteit het enige wat in Diemen gebeurt op dit gebied en hoeveel geld is hiermee gemoeid? 

 

Wethouder Grondel geeft aan dat de gemeente inderdaad € 3000 terugkrijgt maar de 

gemeente heeft eerder in de loop van dat jaar tekorten moeten aanzuiveren. Het elektronisch 

kinddossier werd al gebruikt maar het is nu in het basispakket ondergebracht en daarom 

verschoven in de begroting. Stevig ouderschap zijn trainingen voor zeer jonge ouders die 

enige steun kunnen gebruiken. Het is een programma dat in Amstelland werd aangeboden 

maar niet in Diemen. De gemeente heeft andere opvoedcursussen gehad maar het is een 

gestandaardiseerd programma en het wordt de laatste tijd erg veel aangeboden. 

In het algemeen is het zo dat wanneer Diemen wordt vergeleken met de andere 

Amstellandgemeenten Diemen hoog zit maar als Diemen wordt vergeleken met Amsterdam 

zit het laag. Diemen heeft een populatie die tussen Amsterdam en de rest van Amstelland in 

zit en dat wordt bijna teruggezien in alle gegevens. Diemen heeft een bevolking die meer 

meemaakt dan de dorpen in de omgeving. 

De besparing op de consulten nieuwkomers is een gok. Verwacht wordt dat het meevalt en 

als dat niet het geval is komt er een overschrijding. Welzijn op recept loopt zeker. De 

huisartsen zijn er heel blij mee dat dit wordt aangeboden. Het wordt verzorgd door een van 

de buurtsportcoaches. Hij heeft een gesprek en vraagt welke activiteiten ze leuk zouden 

vinden. Dit is succesvol en voor een deel eenzaamheidsbestrijding. Als het bedrag van 1 

miljoen wordt omgerekend is dat € 30.000 voor Diemen maar er wordt meer gedaan want bij 

de SWD zijn er allerlei activiteiten. Er is de website Diemen voor elkaar en het Huis van de 

Buurt. In het begin van de decentralisatie is een gesprek gevoerd met de huisartsen over wat 

de prioriteiten zijn die moeten worden opgepakt en zij zeiden allemaal eenzaamheid. 

Mensen kunnen echter ook eenzaam zijn vanuit hun houding en mensen moeten zelf wel 

stappen ondernemen maar Welzijn op recept kan daarbij helpen. 

De overlast door houtkachels wordt bestreden door voorlichting en mensen ondersteunen in 

de gesprekken met hun buren als er mediation nodig is. Mensen moeten goed weten wat ze 

kunnen stoken. Er worden niet veel klachten ontvangen maar het is niet makkelijk op te 

lossen. 

Er zijn regelmatig gesprekken met de GGD over wat er is aan behoeften en mogelijkheden. 

In Noord is er geen Huis van de Buurt maar in het Noorderlicht zijn er ook activiteiten. Er 

wordt gekeken naar de ontwikkeling van de vraag in hoeverre het nodig is. De groep in de 

Rode Kruislaan vraag niet om een Huis van de Buurt maar om een plekje waar ze bij elkaar 

kunnen komen. Er wordt aan gewerkt dat dit op afzienbare termijn komt. Rochdale wordt 
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hierop aangesproken en de gemeente is met Toversteen bezig. Als dit niet voor elkaar wordt 

gekregen loopt de energie daar weg. 

 

Conclusie:  

De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat. 

 

10. Sluiting 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 22.57 uur. 

 

 

 

 

 


